
Protokół Nr XIV/2025

z sesji Rady Miejskiej w Żarowie

w dniu 24 kwietnia 2025 roku

Rozpoczęcie:  godz. 14:00

Zakończenie: godz. 14:40

Ad. I. Otwarcie sesji:

Przewodniczący  Rady  Pan  Marcin  Perzyński otworzył  sesję  Rady  Miejskiej  w  Żarowie

wypowiadając formułę: „Otwieram XIV sesję Rady Miejskiej w Żarowie”. Przywitał wszystkich

zebranych,  a  następnie stwierdził  kworum i prawomocność obrad na podstawie listy  obecności,

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

           Załącznik nr 1

Na ustawową liczbę 15 radnych w sesji Rady Miejskiej w Żarowie uczestniczyło 14 radnych, co

stanowi kworum do podejmowania uchwał, opinii i wniosków.

Nieobecni:

1. r. Piotr Koluśniewski.

W sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Miasta  Żarów  Przemysław  Sikora,  Zastępca  Burmistrza  Kamil

Nieradka,  Sekretarz  Sylwia  Pawlik, Skarbnik  Gminy  Renata  Dawlewicz  oraz  radny  Powiatu

Świdnickiego Leszek Michalak.

Ad. II. Przedstawienie porządku obrad:

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  porządek  obrad  otrzymali  radni  w materiałach  na  sesje.

Przedmiotowy porządek stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

                                                                                                                                        Załącznik nr 2

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zabrać głos w tym punkcie? 

Pytań do porządku obrad nie było,  więc  Przewodniczący Rady powiedział,  że porządek obrad

pozostaje bez zmian.

Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu porządku obrad.

Ad. III. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

Pkt 1. wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2025 rok. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 3

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Skarbnik  Renata  Dawlewicz powiedziała,  że  przedłożony  projekt  uchwały  zmienia  dochody
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budżetu gminy, wydatki budżetu gminy, jak również przychody budżetu gminy. W wyniku tych

zmian powstał deficyt budżetowy na poziomie 863 963 zł i deficyt ten zostanie pokryty wolnymi

środkami, które również tą uchwałą wprowadzamy do budżetu po stronie przychodów, są to środki,

które pozostały na rachunku budżetu gminy na koniec ubiegłego roku. Jeśli chodzi o najistotniejsze

zmiany wprowadzane w tym projekcie uchwały są to środki otrzymane z Ministerstwa Finansów w

kwocie blisko 180 000 zł na wyrównanie wynagrodzeń nauczycieli z tytułu podwyżek wynagrodzeń

z wyrównaniem od stycznia br. Wprowadzamy również środki na poziomie 35 000 zł po stronie

dochodów i wydatków budżetu gminy są to środki, które otrzymamy z Wojewódzkiego Funduszu

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, te środki przeznaczamy również w planie na wydatki

związane z punktem konsultacyjno-informacyjnym, dotyczącym programu Czyste Powietrze.  Ten

punkt  będziemy  prowadzić  od  1  czerwca  br.  do  31  maja  przyszłego  roku  na  zlecenie

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Wprowadzamy również m.in. dochody pozyskane

w ramach konkursu Odnowa Dolnośląskiej Wsi na przebudowę placu zabaw we wsi Mikoszowa

160 000 zł i przeznaczamy tą uchwałą wydatki na przebudowę tego placu na poziomie 140 000 zł.

Zwiększamy również plan dotacji w łącznej kwocie 268 000 zł dla Szkoły Podstawowej w Zastrużu

prowadzonej przez Stowarzyszenie Nasze Dzieci Wspólna Szkoła w Zastrużu.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Żarów na 2025 rok, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 4

Przedmiotowa uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  gminy Żarów na 2025 rok

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 5

Uchwała nr XIV/90/2025

Pkt 2.  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Żarów.  Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 6

Przewodniczący  Rady otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki  i
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zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka  powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Żarów, została  przyjęta.  Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 7

Przedmiotowa  uchwała  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Żarów,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 8

Uchwała nr XIV/91/2025

Pkt 3. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników oraz kandydatów

na strażaka ratownika ochotniczych straży pożarnych. Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 9

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję oraz omówiony podczas posiedzenia Komisji ds.  Budżetu i Gospodarki oraz

Komisji ds. Bezpieczeństwa, Zdrowia i Porządku Publicznego i zapytał, czy radni mają pytania do

przedmiotowego projektu uchwały?

Burmistrz Przemysław Sikora powiedział,  że  w związku z tym, że przeciętne wynagrodzenie

miesięczne brutto wzrosło i obecny ekwiwalent, który wypłacany był strażakom, jest poniżej tego

średniego wynagrodzenia. Jest wzór, wg którego wylicza się, ile ten ekwiwalent może wynosić i

obecnie jest poniżej stawki, która mogłaby przysługiwać strażakom. Musimy tą kwotę podnieść,

aby się  zmieścić  w widełkach przewidzianych przez  ustawę.  W chwili  obecnej  mamy 25 zł,  a

minimalna  jest  26,66  gr.,  żeby  spełniały  wymóg  wzoru  wyliczenia  z  najniższego  przeciętnego

wynagrodzenia brutto. Nasza propozycja jest, aby ekwiwalent dla strażaków wynosił 28 zł za akcje

ratownicze, a za szkolenia 14 zł, to są kwoty, którew sąsiednich gminach funkcjonują na podobnych

wysokościach.

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisje.

Przewodnicząca Komisji ds.  Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka powiedziała, że komisja
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zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Bezpieczeństwa,  Zdrowia  i  Porządku  Publicznego  Armand

Toporowski powiedział, że komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 12 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków  ratowników  oraz  kandydatów  na

strażaka ratownika ochotniczych straży pożarnych, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 10

Przedmiotowa uchwała  w sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków

ratowników  oraz  kandydatów  na  strażaka  ratownika  ochotniczych  straży  pożarnych, stanowi

załącznik do protokołu.

Załącznik nr 11

Uchwała nr XIV/92/2025

Pkt  4. określenia  zasad  udzielania  dotacji  z  budżetu  Gminy  Żarów na  prace  konserwatorskie,

restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  lub

znajdujących  się  w  gminnej  ewidencji  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Żarów.

Przedmiotowy projekt stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 12

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Budżetu  i  Gospodarki i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Zastępca  Burmistrza  Kamil  Nieradka powiedział,  że  poprzednia  uchwała  określająca  zasady

przyznawania  dotacji  wygasła.  Zmieniło  się  Rozporządzenie  Komisji  Europejskiej  w  sprawie

stosowania pomocy publicznej dlatego przekładamy państwu już dostosowany projekt uchwały do

tych przepisów. Natomiast, jeśli chodzi o zasady wnioskowania o środki, to są one takie same jak w

dokumencie, który funkcjonował poprzednio. Wnioski można składać w dwóch terminach do 31

stycznia  w  pierwszym  naborze  i  do  30  kwietnia  w  drugim  naborze.  Drugi  nabór  zostanie

uruchomiony w sytuacji, jeśli będą oszczędności z naboru pierwszego, wyjątkiem jest rok 2025. W

tym roku będzie jeden nabór. Wnioski w tym naborze można składać w terminie 14 dni od wejścia

w życie uchwały i o tym terminie będziemy informować na naszych stronach.

Radny Waldemar Ganczarek zapytał, czy po 30.04. będzie można złożyć wniosek?

Zastępca Burmistrza Kamil Nieradka odpowiedział, że po uprawomocnieniu się uchwały będzie

14 dni na złożenie wniosku, czyli jak się uprawomocni, to poinformujemy, że można składać i od
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tego momentu jest 14 dni na złożenie. 

Radny Waldemar Ganczarek zapytał, czyli to będzie już po 30.04.?

Zastępca  Burmistrza  Kamil  Nieradka odpowiedział,  że  tak,  bo  w  tym  roku  jest  ten  rok

wyjątkowy, w przyszłym już będziemy mieli 31 styczeń, ewentualnie 30 kwietnia, ale w tym roku

jest jeden nabór po uprawomocnieniu się uchwały.

Więcej pytań do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc Przewodniczący Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię komisję.

Przewodnicząca Komisji ds.  Budżetu i Gospodarki Iwona Nieradka powiedziała, że komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W

wyniku głosowania przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” uchwała w sprawie

określenia  zasad  udzielania  dotacji  z  budżetu  Gminy  Żarów  na  prace  konserwatorskie,

restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  lub

znajdujących  się  w  gminnej  ewidencji  zabytków położonych  na  terenie  Gminy  Żarów,  została

przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 13

Przedmiotowa uchwała w sprawie  określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Żarów na

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru

zabytków  lub  znajdujących  się  w  gminnej  ewidencji  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy

Żarów, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 14

Uchwała nr XIV/93/2025

Pkt 5. nadania nazwy ulicy we wsi Wierzbna. Przedmiotowy projekt uchwały stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 15

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję i opiniowany podczas Komisji ds. Sportu i Kultury.

Przewodniczący  Rady powiedział,  że  w dniu  22  kwietnia  odbyło  się  posiedzenie  komisji  ds.

Sportu i Kultury, na którym podjęto decyzję o nadaniu nazwy ulicy w miejscowości Wierzbna. W

wyniku  głosowania  komisja  nadała  nazwę  ulicy  Promienna  we  wsi  Wierzbna.  Przewodniczący

dodał, że zasadność podjęcia stosownej uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Wierzbna

wynika z potrzeb adresowych dla planowanej zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym nadawanie ulic należy do kompetencji Rady Gminy. 

Głosów  w  dyskusji  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady  zamknął  dyskusję  i przeszedł  do
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głosowania  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy  we  wsi  Wierzbna.  W  wyniku

głosowania przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się”, radni nadali nazwę ulica

Promienna we wsi Wierzbna,  uchwała została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 16

Przedmiotowa uchwała w sprawie  nadania nazwy ulicy we wsi  Wierzbna, stanowi załącznik do

niniejszego protokołu.

Załącznik nr 17

Uchwała nr XIV/94/2025

Pkt 6. zmiany uchwały nr LVI/343/2006 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 27 października 2006

roku w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w

obszarze  miasta  Żarowa. Przedmiotowy  projekt  uchwały  stanowi  załącznik  do  niniejszego

protokołu.

Załącznik nr 18

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach  na  sesję  oraz  omówiony  podczas posiedzenia  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  i

zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały.

Burmistrz  Przemysław  Sikora powiedział,  że  organy  nadzoru  Wojewody  stwierdziły  błąd  w

uchwale i kazali nam poprawić, dopisać tiret drugi w pkt 3. Z tego względu ogłosiliśmy jeszcze raz

konsultacje społeczne, żeby ten projekt planu zagospodarowania jeszcze raz był konsultowany, więc

był  on  konsultowany  z  mieszkańcami,  z  tą  zmianą  naniesioną  przez  nas  w  wyniku  uwag

wniesionych przez Wojewodę. W chwili obecnej jest poprawione zgodnie z zaleceniami i musimy

jeszcze raz podjąć tę uchwałę z poprawką. 

Pytań  do  przedmiotowego  projektu  uchwały  nie  było,  więc  Przewodniczący  Rady zamknął

dyskusję i zapytał o opinię Komisję.

Przewodniczący  Komisji  ds.  Ochrony  Środowiska  Piotr  Zadrożny powiedział,  że  komisja

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Rady  przeszedł  do głosowania  przedmiotowego projektu uchwały.  W wyniku

głosowania przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się”, uchwała w sprawie zmiany

uchwały nr LVI/343/2006 Rady Miejskiej w Żarowie z dnia 27 października 2006 roku w sprawie:

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w obszarze miasta

Żarowa, została przyjęta. Głosowanie imienne stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 19

Przedmiotowa uchwała w sprawie zmiany uchwały nr LVI/343/2006 Rady Miejskiej w Żarowie z
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dnia 27 października 2006 roku w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

dla terenów położonych w obszarze miasta Żarowa, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 20

Uchwała nr XIV/95/2025

Pkt 7. przejęcia przez Gminę Żarów zadań Powiatu Świdnickiego. Przedmiotowy projekt stanowi

załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 21

Przewodniczący  Rady  otworzył  dyskusję,  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przekazany  w

materiałach na sesję i zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego projektu uchwały?

Radny  Roman  Konieczny  powiedział,  że  przyjęcie  tej  uchwały  pozwoli  na  wybudowanie

elementów  chodnika  w  miejscowości  Imbramowice,  Pożarzysko  i  Mrowiny.  Jeśli  chodzi  o

Mrowiny, to będzie to odcinek, który jest na drodze bardzo niebezpieczny. Jest to ulica powiatowa

od skrzyżowania w Mrowinach, czyli od skrzyżowania ulicy Wojska Polskiego i ulicy Szkolnej w

kierunku przejazdu kolejowego,  tam jest  odcinek bardzo niebezpieczny,  ponieważ jeżdżą tiry  z

kruszywem.  Wąska  jest  ta  ulica  i  kawałek  chodnika,  który  tam  będzie,  to  będzie  służył

bezpieczeństwu mieszkańców nie tylko spacerujących, ale przede wszystkim tym, którzy dochodzą

do pracy na Strefę Ekonomiczną.

Więcej głosów w dyskusji do przedmiotowego projektu uchwały nie było, więc  Przewodniczący

Rady zamknął dyskusję i przeszedł do głosowania przedmiotowego projektu uchwały. W wyniku

głosowania  przy  14  głosach  „za”,  0  „przeciw”  i  0  „wstrzymujących  się”,  uchwała  w  sprawie

przejęcia przez Gminę Żarów zadań Powiatu Świdnickiego, została przyjęta. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 22

Przedmiotowa uchwała  w sprawie  przejęcia  przez  Gminę  Żarów zadań  Powiatu  Świdnickiego,

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Załącznik nr 23

Uchwała nr XIV/96/2025

IV. Przedstawienie protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady  poprosił  panią  Jadwigę Owczarek Przewodniczącą Komisji  Rewizyjnej  o

przedstawienie protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Jadwiga  Owczarek  powiedziała,  że  przeprowadzona

kontrola dotyczyła wydatków bieżących OSP Żarów. Kontrole przeprowadzili Jadwiga Owczarek,

Piotr Zadrożny, Iwona Nieradka, Zuzanna Szill, Anna Żurek. Kontrolę przeprowadzono w Urzędzie

Miejskim  w  Żarowie.  Pracownikiem  udzielającym  informacji  była  podinspektor  do  spraw
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wojskowości obrony cywilnej, bezpieczeństwa i porządku publicznego pani Alicja Urbanik. Kwoty

wydatkowano  zgodnie  z  założonym  budżetem.  Komisja  nie  stwierdza  nieprawidłowości  w

kontrolowanym zakresie.  Kontrolującym,  zapewniono  odpowiednie  warunki  do  przeprowadzenia

kontroli,  zapewniony  był  dostęp  do  odpowiednich  dokumentów,  które  były  niezbędne  do

przeprowadzenia  kontroli.  Komisja  Rewizyjna w wyniku głosowania  podjęła  uchwałę  w sprawie

przyjęcia protokołu z kontroli.

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie protokołu z kontroli i przeszedł do kolejnego

punktu porządku obrad.

Ad. V.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza Miasta Żarów.

Przewodniczący  Rady przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  tj.  do

sprawozdania z pracy Burmistrza Miasta Żarów. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

      Załącznik Nr 24

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedmiotowego sprawozdania?

Radny Armand Toporowski zapytał o wydłużenie terminu co do opinii, planu ruchu zakładu, jeżeli

chodzi o kopalnie Łażany, co mamy przez to rozumieć? Czy to jest związane z rozbudową zakładu,

z powiększeniem zakresu pracy? Czy to jest coś, co występuje normalnie w tym okresie czasu?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział,  że kopalnia chce się rozbudowywać i  wystąpili o

zmianę  decyzji  środowiskowej,  ale  tu są  2  procedury  prowadzone.  Teraz  wystąpili  o  zmianę

organizacji ruchu na kopalni i tam też jest procedura prowadzona i zwróciliśmy się  o to, żeby tą

procedurę  sprawdzić  i  o  wydłużenie  czasu  na  sprawdzenie,  w związku  z  tym,  że  w Krukowie

powstał rezerwat przyrody i chcemy sprawdzić, jakie oddziaływanie ma zmiana organizacji ruchu na

kopalni i na nowo powstały rezerwat przyrody. 

Radny Armand Toporowski zapytał, czyli możemy przyjąć, że np. czas pracy kopalni też będzie

brany  pod  uwagę,  w  jakich  godzinach  pracują,  w  jakim  okresie  czasu,  czy  w  soboty  kwestie

serwisowe też będziemy uwzględniali? 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że mamy prawo wnieść uwagi, jeśli chodzi o pracę

ruchu na kopalni. 

Radna  Zuzanna  Szill zapytała  odnośnie  kontroli  nieruchomości  wyposażonych  w  zbiorniki

bezodpływowe  na  nieczystości  i  jak  wygląda  ta  kontrola?  Jak  wypadają  nasze  miejscowości?

Rozumiem, że kontrole są przeprowadzane w całej gminie.

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział,  że zgodnie z ustawą musimy przeprowadzać taką

kontrolę i  przeprowadzamy ją raz na 2 lata.  To odbywa się w długim okresie czasu i  w chwili

obecnej mieszkańcy, którzy się zgłosili, udokumentowali, czy takie wywozy nieczystości się u nich
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realizują.  Osoby, które spełniają kryteria,  są zaznaczane,  że spełniają kryteria i  one nie są dalej

kontrolowane. Osoby, które nie spełniają, mają wyznaczony termin do uregulowania sytuacji. I teraz

następuje ten moment, w którym będziemy wzywać mieszkańców, jeżeli po powtórnym wezwaniu,

nie będą dalej  mieli  uregulowanej sytuacji,  będziemy występować z wnioskiem o ukaranie tych

osób, dlatego, że nie spełniają tych kryteriów. 

Więcej pytań do przedmiotowego sprawozdania nie było więc Przewodniczący obrad przeszedł do

kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. VI.  Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady  poprosił o  składanie  interpelacji.  Interpelacje  złożyli:  radna  Jadwiga

Owczarek i radna Joanna Walkiewicz.

Radny Roman Konieczny powiedział, że po złożeniu interpelacji związanej z bezpieczeństwem na

ulicy Szkolnej w Mrowinach dzisiaj odbyło się spotkanie przedstawicieli Służby Drogowej, Policji,

Komendy Powiatowej w Świdnicy,  a  także radnego powiatowego pana Leszka Michalaka,  Pana

Burmistrza  i  pracowników  Urzędu  i  oczywiście  mieszkańców,  którzy  tam  w  okolicach  ulicy

Szkolnej  mieszkają.  Chciałem podziękować za  państwa obecność,  bo  w wyniku rozmów,  które

dzisiaj  się  odbyły  jest  kilka  ustaleń.  Mogę  na  ten  czas  powiedzieć,  że  być  może  z  dużym

prawdopodobieństwem i w uzgodnieniu z mieszkańcami, którzy tam mieszkają, będą założone progi

zwalniające  przy  wjeździe  do  wsi  od  strony  Siedlimowic.  Musimy  wyznaczyć  miejsce,

porozmawiać z mieszkańcami, żeby się wszyscy zgodzili,  bo wiadomo, że progi zwalniające też

będą powodować hałas. No, ale lepiej, żeby był ten hałas, aniżeli ktoś tam w tym miejscu miałby

zginąć.  Poza tym po sprawdzeniu terenu na pewnym odcinku drogi będzie możliwe utworzenie

pobocza o szerokości około 1,5 m, tak żeby osoby z ulicy Jaśminowej mogły przejść w kierunku

centrum wsi przynajmniej na krótkim odcinku bezpiecznie. Będą też zwiększone kontrole Policji, bo

też  taką  mamy  deklarację  i  jeżeli  chodzi  o  odwodnienie  terenu,  bo  droga  jest  systematycznie

zalewana podczas deszczu, gdzie był mały deszcz, ale rzeczywiście jak ktoś tam przejeżdżał, to

widać jak z góry woda z ziemią jest rwana przez całą ulicę, aż do ulicy Wojska Polskiego. Będą

trwały rozmowy z właścicielem Pałacu, by odetkać rury, które są od studzienek deszczowych. One

są w tej chwili przytkane i takie spotkania odbędzie się 5 maja. 

Radny Marcin Perzyński zapytał o nowo wybudowany odcinek drogi Księżnej Jadwigi, chodzi

dokładnie o studzienkę, bo studzienka się zapada i chciałbym się dowiedzieć w imieniu swoim, jak i

mieszkańców, czy została zgłoszona Wykonawcy usterka w postaci zapadającej się studzienki i jeśli

tak, to kiedy możemy spodziewać się usunięcia tej pogłębiającej się usterki? 
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Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że na pewno zostało zgłoszone. Mamy przewidziany

przegląd gwarancyjny, więc na pewno jest to w przeglądzie gwarancyjnym. W obecności inspektora

sporządzimy taki dokument, jeżeli nie będzie reakcji wykonawcy, będziemy reagowali zgodnie z

przepisami, na pewno będziemy dążyć do tego, aby ta studzienka została wyregulowana. 

Radny  Marcin  Perzyński zapytał,  na  kiedy  zaplanowane  są  prace  z  udrożnieniem  zbiornika

retencyjnego, ponieważ woda w tym zbiorniku powinna przesiąkać do gruntów, natomiast ta woda

jest wstrzymywana. Poziom wody cały czas się utrzymuje i niestety tutaj budzą się moje pewne

wątpliwości, czy nie będzie to wylęgarnią komarów w nadchodzących, ciepłych miesiącach?

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że na pewno spowodujemy tak, że woda wsiąka na

chwilę obecną ze względu na to, że na ulicy Piastowskiej prowadzone są prace. Zdiagnozowaliśmy,

że przykręcony był zawór, żeby ta woda nie spływała bezpośrednio do kanalizacji deszczowej, która

była tam remontowana. Uruchomimy ten zawór i spowodujemy, żeby ta woda wsiąkała. Chcemy

uniknąć sytuacji przykrych zapachów i wylęgania się różnego typu owadów. 

Radny Armand Toporowski zapytał, czy jesteśmy w stanie wystosować oficjalne pismo do Wód

Polskich i prosić o dość pilne spotkanie,  jeżeli  chodzi o koryto rzeki Strzegomka na wysokości

miejscowości Łażany. Na komisji o tym rozmawialiśmy. Chodzi o niedrożność koryta rzeki, jak i o

zwały  w postaci  drzew,  śmieci,  które  zalegają.  Budzi  to  niepokój  mieszkańców ze  względu na

opady, które na pewno przyjdą, czy już przychodzą, że będzie znowu ryzyko wylewania tej rzeki.

Czy my jesteśmy w stanie jako gmina doprosić spotkania i wizji lokalnej na miejscu, żeby ktoś tu

przyjechał  od  strony Wód Polskich  i  spojrzał  na  to,  czy  naprawdę możemy coś  zrobić,  bo tak

naprawdę nie wymaga to dużej ilości pracy, żeby to udrożnić, ale musimy mieć na to pozwolenie.

Nie możemy sobie zrobić tego sami, bo nie jesteśmy właścicielami tego, ale czy można wystosować

taką prośbę, oficjalne pismo ze strony Urzędu?

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  cały  czas  próbujemy  się  spotkać  i  cały  czas

naciskamy, aby ktoś do nas przyjechał. Wiemy, że w niektórych sąsiednich gminach takie spotkania

się odbyły. Z informacji od wójtów i burmistrzów z sąsiednich gmin niewiele to przynosi efektu.

Cały  czas  jest  narzekanie,  że  nie  ma pieniędzy.  Z informacji  pozyskanych w zeszłym tygodniu

wiem, że 109 000 000 zł jest na cały nasz region, na całą naszą zlewnie, to są bardzo małe pieniądze,

ale cały czas będziemy chcieli, żeby ktoś z Wód Polskich do nas przyjechał, zobaczył nasze straty.

Cały czas jeżdżą do Kotliny Kłodzkiej, bo tam są większe straty i tam nie potrafią jeszcze nad tym

zapanować.  Więc  naszą  gminę,  która  mało  ucierpiała,  tak  mi  się  wydaje,  zostawiają  sobie  na

później, ale będziemy chcieli skutecznie takie spotkania zorganizować z racji tego też, że w innych
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gminach takie spotkania miały miejsce. 

Radny Armand Toporowski powiedział, żebyśmy robili cokolwiek samemu, jeżeli chodzi o samą

drożność, to jest kwestia jednego dnia, żeby usunąć te konary, które zalegają, bo to gromadzi śmieci.

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  na  każdym  spotkaniu,  gdzie  widzę  się  z

przedstawicielami Wód Polskich albo z Posłami, mówię wprost i razem z innymi Burmistrzami,

żeby zmienić prawo na tyle, żeby to było też kompetencją gminy, żeby środki przekazać gminie, a

my jako gmina jesteśmy w stanie te zadania sami realizować, czy usunąć te drzewa, które są, tworzą

zatory, czy wykaszać rowy i te wszystkie cieki wodne utrzymać w takim stanie, jakie powinny być.

Oczywiście to jest bieżące utrzymanie, za tym też powinny iść środki nie nasze gminy, ale pieniądze

z państwa, ogólnie z Wód Polskich albo ze Skarbu Państwa. Myślę, że to się zmieni,  bo dosyć

słyszalny jest ten głos wszystkich wójtów i burmistrzów, żeby to gminy też brały udział w tym

bieżącym utrzymaniu, bo w bieżącym utrzymaniu jesteśmy w stanie pomóc Wodom Polski. 

Radny Waldemar Ganczarek powiedział, żeby nie zapomnieć o potoku Tarnawka i o Jabłońcu, o

który wspólnie walczymy. Od paru lat piszemy interpelacje, rozmawiamy z Posłami i jak na razie z

miernym skutkiem. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że jeżeli odbędzie się takie spotkanie to chciałbym,

aby wszyscy radni uczestniczyli w tym spotkaniu.

Radny Marcin Perzyński zapytał o możliwość uprzątnięcia stawu. Związek Wędkarski rozkłada

ręce, ponieważ od strony Biedronki mówią o wielkim zanieczyszczeniu. Wędkarze mają dosyć tam

sprzątania i więcej tego nie będą robić. Czy możemy wspomóc wędkarzy i sprzątać staw od strony

byłej  Biedronki?  Czy możemy się  zwrócić do żarowskiego komisariatu  o piesze patrole,  celem

nałożenia kary na osoby spożywające alkohol i przede wszystkim zanieczyszczające teren.

Burmistrz  Przemysław  Sikora odpowiedział,  że  staw  sprzątamy  dookoła  nie  tylko  od  strony

zrewitalizowanej, tylko że to jest walka z wiatrakami, bo za tydzień czasu jest ta sama sytuacja od

strony  starej  Biedronki,  tam  się  gromadzą  osoby  i  śmiecą.  Podczas  spotkania  z  komendantem

żarowskiego komisariatu stwierdzono, że patrole piesze na chwilę obecną nie mają racji bytu. Nie

mają  tylu  policjantów,  żeby  takie  patrole  piesze  były.  Z  nowym  komendantem  odbędziemy

rozmowy,  jeżeli  chodzi  o  utrzymanie porządku w Żarowie,  żeby pilnować przy  nefrycie  i  przy

stawie, jak i innych miejscach np. przy przejściu podziemnym dworca, bo to są miejsca, w których

gromadzą się mieszkańcy i śmiecą. Chciałbym z nowym komendantem na ten temat porozmawiać.
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Radny Wojciech Plizga powiedział, że może trzeba zastanowić się nad monitoringiem w tamtym

miejscu. 

Burmistrz Przemysław Sikora odpowiedział, że mamy monitoring nad stawem, ale też technicznie

nie da się wszędzie tego monitoringu dostawić. Nie wszędzie mamy zasięg, jeżeli chodzi o instalację

elektryczną, czyli nie mamy zasilania, ale też jest problem z przesyłaniem sygnału do naszych stacji,

oczywiście jeżeli będzie taka możliwość, to postaramy się rozbudowywać system monitoringu. 

Po dyskusji  Przewodniczący Rady przeszedł do spraw organizacyjnych i przypomniał radnym o

złożeniu  oświadczeń  majątkowych  do  30  kwietnia  br.  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej.

Następnie Przewodniczący Rady przypomniał, że do 30.04. można składać wnioski na odznaczenie

„Złoty Dąb”dla zasłużonych osób lub organizacji. Wnioski o przyznanie odznaczenia dostępne są w

Biurze Obsługi Klienta lub na stronie internetowej Urzędu Miejskiego. Do Rady Miejskiej wpłynęły

sprawozdania z Ośrodka Pomocy Społecznej w Żarowie:

-  sprawozdanie z programu Funduszu Europejskiego, jeśli chodzi o dysponowanie żywnością za rok

2024,

- sprawozdanie z realizacji zadań własnych gminy z zakresu wspierania rodziny w okresie od 1

stycznia 2024 roku do 31 grudnia 2024 roku,

-  sprawozdanie z realizacji zadań własnych gminy w zakresie przeciwdziałania przemocy domowej

za okres styczeń 2024 – grudzień 2024,

- raport z wykonywania w 2024 roku Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązania Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomani i efektów jego realizacji.

Więcej pytań nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

VII.  Przyjęcie protokołu Nr XIII/2025 z sesji  Rady Miejskiej w Żarowie w dniu 27 marca

2025r.

Przewodniczący obrad poinformował Radę, iż protokół był udostępniony do wglądu w Urzędzie

Miejskim w Żarowie oraz wyłożony podczas obrad sesji, w celu naniesienia ewentualnych uwag.

Uwag do przedmiotowego protokołu nie było, więc Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania,

w wyniku którego przy 14 głosach „za”, Protokół Nr XIII/2025 z sesji Rady Miejskiej w Żarowie w

dniu 27 marca 2025r. został przyjęty przez radnych Rady Miejskiej w Żarowie. Głosowanie imienne

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.             Załącznik nr 25
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Ad VIII. Zakończenie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Żarowie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Żarowie oznajmił,  iż  wyczerpany został  porządek obrad,  po

czym zamknął obrady sesji Rady Miejskiej w dniu 24 kwietnia 2025 roku, wypowiadając formułę:

„Zamykam XIV Sesję Rady Miejskiej w Żarowie”.

…......................................                                            …..........................................
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady:
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